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Na první foťák jsem si 
vydělal pletením pomlázek 
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Řidiči mohou v centru lázeňského 
města parkovat zdarma  

až do konce dubna
STRANA 4

Roztroušená skleróza je 
onemocnění mladých lidí, 

spouštěčem může být infekce 
STRANA 7

Zprávy Zdraví
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V O L N Ý  Č A S

INZERCE

NEDĚLE 11. 2. 2024 
15:00 hodin
AGC Aréna Na Stínadlech

FK TEPLICE
FC ZLÍN

STŘEDA 21. 2. 2024
15:00 hodin
AGC Aréna Na Stínadlech

FK TEPLICE
SK SIGMA OLOMOUC
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K A M  V Y R A Z I T  N A  T E P L I C K U

JÍDELNA DOBROVOLCŮ
3. 2., 1400 Běh pro Kačku

KNAK
29. 1., 2000 Na Stojáka
10. 2., 2000 Monkey Business 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

17. 2., 1000 Battle Král Severu
23. 2., 2000 E!E, Vision Days, Driák
8. 3., 2030 Sto zvířat
15. 3., 1930 10x3 Tour 2024 – Totální  
  nasazení, 
  The Fialky, Nežfaleš
22. 3., 2100 Old School Ravers are back
29. 3., 2100 Sodoma Gomora a Haades
30. 3., 2030 Gaia Mesiah
26. 4., 2000 Švihadlo

HVJEZDA
27. 1., 2000 Hadice
3. 2., 2000 Brutus
10. 2., 2000 Kryptor, Arawn, Fleshless
17. 2., 2000 Hlahol
24. 2., 2000 Muerti, The Peacemakers,  
  Jednota Kolín
16. 3., 2000 AC/DC tribute
23. 3., 2000 Destross, Nerrea,  
  Fatal Punishment
každé úterý Lepší večery: hraje hudební 
uskupení Do hospody dobrý

TEPJAZZ 
3. 2., 2000  Thea & Coming Out
10. 2., 2000  Přetlak věků
17. 2., 2000  Ivan Hlas Trio
21. 2., 1930  Visegrad Jazz Group
23. 2., 2000  Youphoric
27. 2., 1930  Jam seassion
28. 2., 1900  Antonín Moravec 60
1. 3., 1900  Tety u piána zpívají Kryla
2. 3., 2000  Leaving Spirit

KRUŠNOHORSKÉ DIVADLO 
29. 1., 1900  Drobečky z perníku
31. 1., 1900  Ondřej Havelka a Melody Makers
1. 2., 1900  Pop Rock Party
2. 2., 1900  Soubor Divadla Járy Cimrmana:  
  Švestka 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

6. 2., 830, 1030 a 1800  
  Zimní kouzlo
7. 2., 1900  Petr Hapka a jeho  
  potměšilí hosté
8. 2., 1900  Abonentní koncert: Marie  
  Šumníková a Severočeská  
  filharmonie Teplice
9. 2., 2000  XX. Reprezentační ples  
  města Teplice
12. 2., 1900  Orchestr Karla Vlacha  
  s Radkou Fišarovou
14. 2., 1900  Abonentní koncert:  
  Symphony Brass Teplice

15. 2., 1900  Mimořádný koncert:  
  Pocta Jaroslavu Kuberovi
21. 2., 1900  Butch Cassidy a Sundance Kid:  
  Western z Bohnic
26. 2., 1900  Rapper 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

28. 2., 1900  4 Tenoři a Unique Quartet
29. 2., 1900  Abonentní koncert: Jan Czech,  
  Petr Kubák a Severočeská  
  filharmonie Teplice
1. 3., 1000  O princezně, Luciášovi  
  a makových buchtách
4. 3., 1900  Světáci

MUZEUM
8. 2., 1700  Vernisáž výstavy sochaře Jana  
  Kováříka Exploze do nekonečna/  
  Creptius in Infinitium
15. 2., 1700  Komentovaná prohlídka výstavy  
  Exploze do nekonečna/  
  Creptius in Infinitium
17. 2., 1400  Valentýnský čajový dýchánek na  
  výstavě Harry Potter aneb  
  Mudlové, přijeďte express!
do 25. 2.  Výstava: Harry Potter aneb  
  Mudlové, přijeďte expres!
9. 2.-31. 3.  Výstava: Exploze do nekonečna/  
  Creptius in Infinitium
Exponát měsíce ledna: Zimní sporty na Teplicku 
Exponát měsíce února: Slovanské hrnčířské 
značky

BOTANICKÁ ZAHRADA
do 26. 1.  Podvečerní exotika:  
  Komentované prohlídky  
  skleníkem
do 25. 2.  Masožravci vs. vegetariáni:  
  Výstava štírů a strašilek
Únor: Ochutnávka jedlého hmyzu, valentýnská 
degustace vína, Jarní prázdniny v botance

PLANETÁRIUM A HVĚZDÁRNA
15. 2., 1800  Café Nobel: Etologie – u kořenů  
  poznání chování člověka a zvířat
15. 2., 1900  Pozorování Měsíce: Dómy u kráteru  
  Arago, Jezero smrti, trojice kráterů 
  Theophilus, Cyrillus, Catharina  
  a Altajský zlom. Měsíc se bude  
  nacházet v blízkosti planety Uran. 
16. 2., 2000  Setkání v první čtvrti: Je velký třesk 
  jen takové třesky plesky
pátek a sobota 1800, 1900 a 2000  
  večerní pozorování
sobota a neděle1300, 1400 a 1500  
  denní pozorování

PLESOVÁ SEZÓNA V DIVADLE
26. 1.   58. Reprezentační ples Českého  
  porcelánu
9. 2.   XX. Reprezentační ples města  
  Teplice
24. 2.   Rybářský ples
8. 3.   Ples Konzervatoře Teplice
9. 3.   Společenský ples sportovců

ZIMÁK
Středa 1800–1915 veřejné bruslení
Sobota 1700–1815 veřejné bruslení
Neděle 1630–1745 veřejné bruslení
Sobota 1530–1630  veřejné bruslení  
   pro děti s doprovodem
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www.facebook.com/zitteplice.cz

Koupaliště bude dražší, 
město zvažuje, zda na něj má

Teplice – O stavbě nového 
koupaliště rozhodne vedení 
města později, než se čekalo. 
Projektanti vyčíslili náklady 
na přibližně 440 milionů ko-
run včetně DPH. Hlasování 
proto zastupitelé odložili na 
druhou polovinu roku, chtějí 
posoudit ekonomickou kon-
dici města.

V současné době je dokon-
čena kompletní projektová 
dokumentace. Architekt Petr 
Sedláček z teplické MISE 
navrhl podobu tří kaská-
dovitých bazénů. Plavecký 

l e d e n  2 0 2 4

aTolik dopravních nehod se stalo v okrese Teplice 
během roku 2023. Jde o třetí místo mezi okresy 
Ústeckého kraje. Nejvíce dopravních nehod se 
stalo v Ústí nad Labem, po něm následuje Cho-

mutov. Při nehodách na Teplicku zemřela jedna osoba. Podle vedoucího odboru 
dopravní policie plukovníka Jiřího Ušáka loni v celém Ústeckém kraji policie 
šetřila celkem 8 150 silničních nehod, což je ve srovnání s rokem 2022 pokles 
o 2 434 dopravních nehod. Při nehodách bylo usmrceno 30 osob, těžce zraněno 
169 a 1 893 zraněno lehce. Listopad a prosinec byly jedinými měsíci roku 2023, 
kdy při nehodách nevyhasl ani jediný lidský život. Hmotná škoda byla předběžně 
vyčíslena ve výši 557,12 milionu korun. Nejčastější příčinou dopravních nehod 
byla tradičně rychlá jízda, nedání přednosti v jízdě, způsob jízdy a nesprávné 
předjíždění.  gz
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realcentrum cars s.r.o.

REALCENTRUM Cars s.r.o.
Podhoří 374/2a, 400 10 Ústí nad Labem
Tel.: 472 744 039 | E-mail: kia.prodej@realcentrum.cz | www.kia-usti.cz

Kombinovaná spotřeba a emise CO2 (WLTP). Ceed: 1,3–6,8 l/100 km, 29–154 g/km. Vyobrazení vozů je pouze ilustrativní a může obsahovat doplňkovou výbavu. 
Pro bližší informace navštivte www.kia-usti.cz

Kia Ceed.
Akční model EDICE 30.

bazén je doplněný o skokan-
ské zařízení a lezeckou stěnu, 
zážitkový bazén s vodními 
atrakcemi a dojezdem dvou 
vodních skluzavek a poměrně 
rozsáhlé dětské brouzdaliště. 

„Základní myšlenkou byla 
kaskáda, rozdělení těch jed-
notlivých pro využití. Z pů-
vodních třech kaskád, je jich 
nyní pět. To zásadní v projek-
tu zůstalo,“ přiblížil archi-
tekt Petr Sedláček z teplické 
MISE. Součástí má být i volně 
přístupný park pro slunění 
a další aktivity.  gz

Rekonstrukce nádraží získala ocenění 
Teplice – Rekonstrukce výprav-
ní budovy ve stanici Teplice 
v Čechách, která byla dokon-
čena na sklonku loňského 
roku, se stala Železniční stav-
bou roku v kategorii Rekon-
strukce historických staveb. 
„Věřil jsem, že nominaci naší 
stavby proměníme v ocenění. 
O to víc jsem rád, že rekon-
strukce historické výprav-
ní budovy v Teplicích získala 
hlavní cenu v kategorii Re-
konstrukce historických sta-
veb. Jednalo se o velmi nároč-
nou stavbu se specifickými 
požadavky jak investora, tak 

památkářů, kterou naše stře-
disko pozemních staveb zvlád-
lo výborně,“ řekl k udělení 
ceny obchodní ředitel společ-
nosti Chládek & Tintěra Pavel 
Stoulil. 

Projekt Železniční stav-
ba roku se koná pod garancí 
Správní rady Správy želez-
nic, ceny se udělují na zákla-
dě hodnocení odborné komise 
Správy železnic. V celkem je-
denácti kategoriích jsou oce-
něny nejkvalitněji realizované 
železniční stavby s důrazem 
na jejich provozní, ekonomic-
ký a společenský přínos.  gz
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Parkování v centru zdarma až do jara

4

Pomoc v humanitárním centru hledá 90 lidí denně. Chodí si pro oblečení i nábytek

Historická budova 
dostala nový kabát
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PRO VÍCE INFORMACÍ STAČÍ NASCANOVAT QR KÓD 
NEBO NAVŠTÍVIT WWW.FKTEPLICE.CZ

CELOROČNÍ NÁBOR DO PŘÍPRAVEK FK TEPLICE
INZERCE

Teplice – Řidiči budou v cent-
ru lázeňského města parkovat 
zdarma. Zavedení moderni-
zovaného systému placené-
ho parkování se odkládá až 
do května. Ve veřejné zakáz-
ce nedošlo k výběru vhodné-
ho dodavatele služeb, takže až 
do 30. dubna bude parkování 
zdarma. 

„Město ukončilo dlouhole-
tou spolupráci se společností 

Eltodo, která dosud provozo-
vala zónu placeného stání. 

Vzhledem k nutné moderni-
zaci, rozšíření zóny a přecho-
du na nový systém způsobů 
placení bude tedy během pře-
chodného období parkování 
na stávajících placených par-
kovištích zdarma,“ vysvětlila 
mluvčí města Adina Sedláko-
vá s tím, že v tomto přechod-
ném období nebudou vydává-
ny rezidentní ani abonentní 
karty.  gz

Teplice – Dům dětí a mládeže 
prochází rekonstrukcí. První 
etapa nyní 
byla do-
končena, 
a návštěv-
níci tak 
už nemusí 
prochá-
zet koridorem z lešenářských 
trubek. „Do konce školního 
roku bude dokončena oprava 
fasády, střecha, výměna oken 
v tělocvičně, ve které bude vy-
měněna podlaha a zásadně 
zmodernizován interiér,“ popi-
suje ředitel domu dětí a mláde-
že Aleš Perch. Celkové náklady 
rekonstrukce jsou 33,228 mili-
onu korun.  gz

Teplice – V Centru humanitární 
pomoci můžete získat podporu 
v obtížných životních situacích, 
ale také materiální pomoc. „Při-
jít k nám může opravdu každý, 
ale musí projít skrze síto sociál-
ní prověrky. A tu řeší salesiáni 
nebo Květina,“ řekla ředitelka 
centra Lucie Beyerová s tím, že 
denně centrum navštíví kolem 
devadesáti lidí, kteří přijdou pro 
teplé oblečení, dětské oblečení, 
shání pánvičku nebo postel do 
prázdného bytu. 

„Odhadem se rozdalo věcí za 
3 miliony korun v amortizač-
ní hodnotě. Vybavily se stov-
ky bytů, děti dostaly překrás-
ná jízdní kola, nové aktovky 
do školy a školní potřeby. Ženy 

kuchyňské vybavení, fény, žeh-
ličky, sušáky na prádlo,“ vy-
jmenovává ředitelka centra 
a doplňuje, že o oblečení je vel-
ký zájem. „Přijímáme dětské, 
dámské, pánské, hlavně čisté 

a použitelné. V centru jej sami 
roztřídíme a nabídneme potřeb-
ným. Bereme i oblečení po ba-
bičkách a dědečcích, i ti potře-
bují ušetřit nějakou korunu a do 
centra si pro oblečení chodí,“ 

říká Lucie Beyerová. V centru 
mají zájem i o funkční hračky, 
nábytek či vybavení domácnos-
ti. „Pokud máte nábytek, kte-
rý byste chtěli darovat, spojte 
se s námi nejprve telefonicky 
a nafoťte jej. My většinou máme 
přehled, co kdo shání,“ vysvětlu-
je ředitelka centra a dodává, že 
lidé v nouzi většinou neplánují 
dlouhodobý pobyt, a tak jim sta-
čí obyčejná postel a hlavně vědí, 
že je čeká pak další stěhování, 
až budou odjíždět. Ti, co chtějí 
zůstat, si pak většinou v baza-
rech po nějaké době, kdy už 
mají příjem, koupí současný ná-
bytek. Nedostatkové zboží jsou 
lednice a pračky, ale také trvan-
livé potraviny.  gz

Svoz odpadu bude i letos zdarma
Teplice – Ani korunu za svoz 
komunálního odpadu neza-
platí ani letos občané lázeň-
ského města. Veškeré náklady 
za ně totiž hradí město. Podle 
jeho mluvčí Adiny Sedláko-
vé zůstávají Teplice jedním 
z mála měst, které ponechává 
tuto službu bezplatnou. „Za-
jištění odpadového hospodář-
ství města je nákladný proces. 
Loni investovalo město Tepli-
ce přibližně 70 milionů korun 
a náklady se rok od roku na-
vyšují. Tato částka zahrnuje 
komplexní systém služeb spo-
jených se svozem odpadu, za-
jištěním jeho odstranění nebo 
využití, a to včetně pronájmu 
nádob jak na směsný, tak na 
tříděný odpad, nebo také pro-
voz sběrného dvora,“ vysvětlu-
je mluvčí.

Lázeňské město, kde rad-
nice poplatky za svoz zrušila 
v roce 1998, se snaží motivovat 

lidi ke třídění. „K dispozici 
jsou separační nádoby na pa-
pír, plasty, sklo, a to v zhruba 
220 stanovištích na veřejných 
prostranstvích. K rodinným 
a činžovním domům jsou od 
roku 2010 přidělovány takzva-
né DUO nádoby na sběr papí-
ru a plastu. Od roku 2005 BIO 
nádoby. Od roku 2021 je zavá-
děn svoz kuchyňského odpadu 
i v sídlištní zástavbě, do čehož 
je aktuálně zapojeno téměř 
2000 domácností,“ popisu-
je Sedláková. K dispozici jsou 
i červené a zelené kontejne-
ry i šedé popelnice. Stanovišť 
s těmito nádobami je po měs-
tě zhruba 25. „Kovy, například 
plechovky, konzervy, hliníková 
víčka od jogurtů a jiné kovové 
předměty menších rozměrů, 
lze v Teplicích od roku 2021 
třídit do žlutých nádob – spo-
lečně s plasty,“ uzavírá tisková 
mluvčí.  gz 

Podvodníci ženu 
obrali o půl milionu
Teplice – Investovat do krypto-
měn a přijít si k dobrému vý-
dělku chtěla žena na Teplicku. 
Stala se však obětí podvodu, 
při kterém přišla o půl milio-
nu korun. To je další případ 
z ranku investičních podvodů, 
který řeší tepličtí kriminalis-
té. Neznámý podvodník podle 
policejní mluvčí Ilony Gazdo-
šové kontaktoval ženu nejpr-
ve telefonicky a posléze přes 
WhatsApp, kdy vystupoval pod 
třemi různými jmény. „Nabízel 
ženě investování do krypto-
měn na internetovém portálu 
my.beaumont.com.co. Z poško-
zené vylákal nejprve platbu ve 
výši 6 tisíc korun a následně 
4 platby v řádech statisíců. Ná-
sledně přestal se ženou komu-
nikovat,“ popsala případ poli-
cejní mluvčí s tím, že celkem 
vznikla ženě škoda přes 500 ti-
síc korun.  gz

Generální úklidy 
naplnily centrum
Teplice – Po generálních úkli-
dech domácností před svátky 
se teplické RE-USE centrum po-
řádně zaplnilo. Aktuálně jsou 
k dispozici knihy, CD, dětské 
hry a časopisy, sada sklenek 
a několik kousků nádobí, ruč-
ní vysavač, sada přípravků do 
koupele, závěsný koš či dětské 
lehátko do vany. „Pokud máte 
doma věc, kterou již nepouží-
váte, můžete ji zde zdarma pře-
dat, aby našla nového majitele 
a další využití,“ zve mluvčí měs-
ta Adina Sedlíková s tím, že si 
i vy si můžete z nabídky odnést 
něco, co by se vám hodilo.  gz
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Mosty nad Zámeckou půjdou k zemi
Teplice – Už brzy začne rekon-
strukce dvou mostů na frekven-
tovaném průtahu městem. Jde 
o mosty na příjezdu do Teplic na 
silnici I/8 u Zámecké zahrady. 
Oprava odhalila, že jejich kon-
strukce je v horším stavu, než 
se předpokládalo. V současnosti 
je zde doprava svedena do jed-
noho pruhu v každém směru.

Mosty čeká bourání a nová 
stavba. Krajský úřad Ústecké-
ho kraje schválil stavební zá-
měr Ředitelství silnic a dál-
nic. Stavební práce začnou, až 

rozhodnutí nabyde právní moci, 
a potrvají přibližně dva roky. 
Během nich bude vždy jeden 
z mostů průjezdný. Zbourání 

a postavení obou mostů by pod-
le Ředitelství silnic a dálnic 
mohlo přijít na zhruba 210 mili-
onů korun.  gz

Jízdenky už na 
Benešáku nekoupíte

Až 240 tisíc korun na 
zateplení nebo okna
Teplicko – Zateplení fasád, 
střech, stropů a podlah, výměny 
oken i vchodových dveří a insta-
lace solárního ohřevu vody s do-
tací z programu Nová zelená 
úsporám Light, to se při dneš-
ních cenách energií hodí. Může-
te na to získat finanční pomoc 
až do výše 240 tisíc korun. Vedle 
seniorů, příjemců invalidního 
důchodu a příspěvku na bydle-
ní mohou o peníze nově žádat 
i domácnosti pobírající přídav-
ky na děti. 

Dotace může pokrýt až 100 % 
výdajů. Žádosti se přijímají od 
17. ledna. Úspěšní žadatelé zís-
kají finanční prostředky pře-
dem a na renovaci mají celý rok. 
Elektronické podání žádosti 
i všechny potřebné informace je 
možné najít na novazelenauspo-
ram.cz.  gz

Teplice – Předprodej jízdenek 
se z Benešova náměstí přestě-
hoval do obchodního domu 
Fontána pod radnicí. Otevřeno 
je denně včetně víkendů vždy 
od 7:00 do 18:00 hodin. Na 
místě je možné nadále koupit 
i jízdenky krajského doprav-
ce DSÚK. Jízdenky, které si už 
cestující koupili, zůstávají stále 
v platnosti.

„Cena jednorázového jízdné-
ho a časových kupónů zůstává 
stejná, a to i přes navýšení DPH 
u těchto služeb. Město Teplice 
se rozhodlo tento cenový rozdíl 
kompenzovat a nepřenášet ho 
na cestující,“ sdělil náměstek 
primátora Tomáš Hadviga.

V Teplicích se mění i místo 
pro prodej jízdenek na Arriva 
Express. Jízdenky můžete za-
koupit ve VisitTeplice, online na 
e-shopu nebo přímo u řidiče.  gz

Nové trolejbusy mají místo zrcátek kamery
Teplice – Do ulic lázeňské met-
ropole regionu vyrazila pětice 
zbrusu nových nízkopodlažních 
autobusů Scania Citywide LF. 
Jde o vůbec první městské auto-
busy v Česku bez konvenčních 
zrcátek, která byla nahrazena 
digitálními kamerami.

„S novými autobusy se cestu-
jící budou moci potkat na vět-
šině linek MHD Teplice, s vý-
jimkou linky 110. Žlutomodré 
Scanie se stanou primárním 
typem autobusu v naší flotile, 
a doplní tak klasické nebo par-
ciální trolejbusy,“ říká Franti-
šek Stožický, ředitel Městské 

dopravy Teplice. Výjimečné 
jsou absencí tradičních zpět-
ných zrcátek, která nahrazu-
je soustava digitálních kamer. 
„Jedná se o první takové měst-
ské autobusy v Česku vůbec. 
Výhodou tohoto řešení je nižší 
aerodynamický odpor, ale také 
menší průjezdní profil a lepší 
přehled řidiče o okolí vozidla,“ 
vysvětluje Lukáš Martinů, ma-
nažer prodeje autobusů Scania.

Teplické Scanie nabídnou 
27 míst k sezení a 73 k stání, 
jedno místo pro kočárek, klima-
tizaci a pohodlný nástup troji-
cí dvoukřídlých dveří. Vnitřek 

vozidla je netradičně tónovaný 
do modré barvy. 

„Dodané vozy nabízí mimo 
jiné líbivý a neotřelý design, 
který bude při provozu ve měs-
tě poutat pozornost okolí, což 
je v dnešní době jeden z důle-
žitých aspektů atraktivity ve-
řejné dopravy. Dále disponují 
opravdu vysokým jízdním kom-
fortem, a to jak pro samotného 
řidiče, tak i pro cestující. Věří-
me, že si tyto autobusy cestu-
jící rychle oblíbí a najedou na 
linkách MHD Teplice mnoho ki-
lometrů bez vážnějších závad,“ 
doplňuje František Stožický.  gz

Skládkování zdražilo. Tepličané se budou muset obejít bez kontejnerů
Teplice – V letošním roce dojde 
k úplnému zrušení bezplatné-
ho přistavování velkoobjemo-
vých kontejnerů. Důvodem je 
především razantní nárůst po-
platku za skládkování. 

Podle vedení města to bylo 
nezbytné zejména s ohledem 
na novou odpadovou legisla-
tivu, platnou od roku 2021. 
„Město musí čelit razant-
nímu nárůstu poplatku za 

Pro studenty je teplická sklárna dobrá značka
Teplice – Druhým nejžádanějším 
zaměstnavatelem pro studenty 
Ústeckého kraje se stala znač-
ka AGC. Vyplývá to z výsledků 
v prestižní soutěži Nejžádaněj-
ší zaměstnavatel mezi studen-
ty v Ústeckém kraji. Soutěž 
pořádá Klub zaměstnavatelů. 
„Ocenění ze strany studentů je 
pro nás důležitou zpětnou vaz-
bou, že spolupráce je nastave-
na dobře, a do budoucna bude 
v oblasti náboru specialistů 
do výroby jednou z hlavních 
priorit,“ říká Kateřina Löwová 
z oddělení personální admini-
strativy a náboru zaměstnan-
ců společnosti AGC Flat Glass 

Czech. Regionální anketu mezi 
studenty vyhrála společnost 
Orlen Unipetrol.

Skupina AGC například vlast-
ní soukromou Střední školu 
AGC v Teplicích, kde se snaží 
opět rozšiřovat technické obo-
ry. Firma investovala nemalé 

prostředky do vybavení školy 
moderními technologiemi i roz-
voje oborů, jako je robotika. 
Dlouhodobě firma také spolu-
pracuje s ústeckou Univerzi-
tou Jana Evangelisty Purkyně, 
VŠCHT Praha i Technickou uni-
verzitou v Liberci.  gz

skládkování, který je navíc 
přímo ovlivněn množstvím 
odpadů vyprodukovaným ob-
čany města. Rok co rok nižší 
limit v kilogramech na osobu, 
a to nejen směsného, ale prá-
vě i velkoobjemového odpadu, 
nutí množství odpadu snižovat 
a od roku 2023 zejména vše-
chen objemný odpad dotřiďo-
vat,“ vysvětluje mluvčí města 
Adina Sedláková.

Přistavování velkoobjemo-
vých kontejnerů s sebou neslo 
mnoho nepříznivých fakto-
rů, jako hluk, nepořádek nebo 

ukládání odpadů, které tam 
nepatří. Vedení města klade 
důraz na předcházení vzniku 
odpadu a preferuje nabídnout 
věci, které již sám nevyužívám 
k dalšímu využití někomu jiné-
mu, například prostřednictvím 
sběrného dvora nebo RE-USE 
centra, které jsou v Úprkově 
ulici, a také prostřednictvím 
Nábytkové banky Ústeckého 
kraje.  gz
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JAK SE ZBAVIT
NEPOTŘEBNÝCH VĚCÍ?  

Nábytková banka
Ústeckého kraje Sběrný dvůr 

Starý nábytek, koberce, lina,
elektro, zářivky, barvy atd.

Objemnější věci

RE-USE CENTRUM

Drobnější věci

Úprkova ul. 3120, Teplice v areálu
spol. Marius Pedersen a.s.
Po-So 8-18
Uložení je pro teplické občany
ZDARMA (stavební odpad zpoplatněn)

Odložení jakéhokoli odpadu ke kontejnerovým stáním je pokutovatelný přestupek!

Nic nestěhujete, věci jsou ZDARMA
vyzvednuty přímo u Vás doma 
Kontaktujte NBÚK telefonicky nebo
zašlete foto věcí přes WhatsApp,
potvrdí Vám převzetí, domluvíte  se
na termínu a způsobu předání 
tel.: 721 084 991

Přijímány jsou tyto věci:
nábytek (jednotlivé kusy i sestavy…) 
vybavení domácnosti (nádobí, koše
na odpadky/prádlo, doplňky…)
bytový textil (ložní prádlo, ručníky…)
elektrospotřebiče (lednice, pračky…)

Pouze věci funkční, čisté a bezpečné pro
další používání. 
Dále se rozdělují osobám v nouzi.

Areál sběrného dvora v
Úprkově ul. 3120, Teplice 
Po-So 8-18
Předání i převzetí věcí
ZDARMA 

Co můžete odevzdat?
Drobný nábytek (židle,
stolky, poličky, skříňky...)
Zařízení a vybavení
domácnosti (nádobí,
obrazy, dekorace...) 
Hračky, sportovní
vybavení, nářadí atd.

NEJSOU přijímány:
Elektrospotřebiče, věci
osobní potřeby apod.

     Máte nepotřebné, ale stále
funkční věci? 

Máte věci, které už nikomu
neposlouží? 

Pokud nemáte, jak odpad na sběrný
dvůr dopravit, obraťte se na některou
ze soukromých firem:

Stěhování a autodoprava 
Václav Nykodým, tel.: 736 191 555

Stěhování a vyklízení bytů 
Petr Hejl, tel: 776 459 157

Platíte pouze za odvoz a manipulaci.

Odvoz

SMYSLUPLNĚ A
EKOLOGICKY!

Stáhněte si leták do mobilu

Ústecký kraj – Ani v letošním 
roce nemůžou cestující počí-
tat s tím, že by se svezli po ce-
lém úseku oblíbené Kozí dráhy. 
A to i přesto, že se vedení Ús-
teckého kraje tuto trať snaží 
oživit dlouhodobě. Její provo-
zuschopnost by měla zajistit 
Správa železnic, která už před 
časem opravila část trati z Dě-
čína do Telnice. Další rekon-
strukci se však vyhýbá, místo 
toho zažádala o celoroční vý-
luku.

„Ústecký kraj svůj zájem 
na zajištění dopravní obsluž-
nosti veřejnou drážní osobní 
dopravou na celém úseku drá-
hy Děčín – Telnice – Jeníkov – 
Oldřichov opakovaně vyjad-
řuje. Tento zájem se promítá 
i v platném dopravním plánu. 
Přesto však v současné době 
nelze brzké zajištění provo-
zuschopnosti dráhy v celém 
jejím úseku očekávat,“ vysvět-
luje mluvčí kraje Magdalena 
Fraňková a dodává, že pro le-
tošní rok byla Správou želez-
nic opakovaně na úseku dráhy 
Telnice–Oldřichov vyhlášena 
výluka, jejímž účelem má být 
provedení opravných prací 
z důvodu zjištěných krádeží 

svrškového materiálu a sou-
částí mostních objektů.

Vlaky se na Kozí dráhu vrá-
tí zase na začátku turistické 
sezony. S největší pravděpo-
dobností ale nedojedou stále 
dál než do Telnice. Že je o trať 
mezi cestujícími zájem, potvr-
zuje průzkum. Na základě dat 
se denně průměrně svezlo sto 
čtyřicet cestujících. O zprovoz-
nění mají zájem i města a obce 
podél trati. Jedním z nich je 
Krupka na Teplicku, ktera je 
od roku 2019 na seznamu Svě-
tového dědictví UNESCO. „Ob-
novení provozu na této trati 
by významně přispělo k posíle-
ní turistického ruchu v našem 
městě. Umožnilo by turistům 
využít další přístupovou trasu 

k památkám UNESCO v Hor-
nické kulturní krajině Krup-
ka,“ říká mluvčí města Pavel 
Přibyl s tím, že tato dráha má 
na území města hned čty-
ři zastávky. „Kromě toho, že 
umožňuje spojení mezi část-
mi Vrchoslav – Krupka Město 
– Bohosudov – Unčín, tak za-
stávka Bohosudov je výchozím 
místem k nástupu na technic-
kou kulturní památku lano-
vou dráhu a zastávka Krupka 
Město je výchozím místem pro 
vstup do Městské památko-
vé zóny – Husitská ulice nebo 
opačně – dráha se tedy může 
stát rychlou spojnicí mezi tou-
to památkovou zónou a zastáv-
kou Bohosudov. Vše je součás-
tí Hornické kulturní krajiny 
Krupka.

Na Kozí dráze skončil pravi-
delný provoz v prosinci 2007. 
Krajský úřad přestal objedná-
vat spoje, aby nemusel Českým 
drahám dorovnávat ztrátu. Na-
posledy se po dráze víkendový 
spoj projel v roce 2015. V roce 
2022 se na ni provoz ale vrátil. 
Pro turisty od dubna do října. 
Ti ale dojedou jen z Děčína do 
Telnice. Dál je trať stále ne-
funkční.  gz

Teplice – Provoz MHD od ledna 
v lázeňském městě zajišťuje 
nový městský dopravní pod-
nik. Ohlasy na fungování do-
pravního podniku jsou podle 
náměstka primátora Tomá-
še Hadvigy jak pozitivní, tak 
negativní, protože proběhly 
drobné změny v trasách ně-
kterých linek. 

„Všechny připomínky od 
cestujících evidujeme a v prů-
běhu března bychom chtěli 
udělat i oficiální připomínko-
vání, kde budou mít občané 
možnost vznést návrhy úprav,“ 
říká náměstek primátora 
s tím, že následně započnou 
práce na zcela nové koncep-
ci jízdního schématu. „Jelikož 
je doprava v Teplicích velmi 
provázaná a dílčí změny by 
ovlivnily něco dalšího, chtěl 
bych vypracovat novou kon-
cepci do konce roku. Věřím, že 
tak budeme schopni uspoko-
jit většinu cestujících,“ dodává 
Hadviga.

Teplice doposud vlastnily 
vozy a trakční vedení a MHD 
provozovala Arriva City. Za-
ložení městského dopravního 
podniku schválili zastupitelé 
v prosinci 2021.  gz

Dopravní podnik 
chystá nové schéma
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Nová lékárna Dr. Max

pondělí – neděle 9.00–21.00

OC Galerie Teplice 
náměstí Svobody 3316

OC Galerie 
Teplice

V KAŽDÉ Dr. Max LÉKÁRNĚ
NA VÁS ČEKÁ MALÁ POZORNOST
Přijďte si k nám pro malou pozornost. K nákupu 
nad 500 Kč navíc získáte slevu 100 Kč na příště. 
Platí pouze pro členy klientského programu.*
* Malou pozornost obdržíte ke každému nákupu volně prodejného sortimentu. Držitel Karty 
výhod Dr. Max při nákupu volně prodejného sortimentu ve výši nad 500 Kč získá kupon 
na slevu 100 Kč. Kupon je možné uplatnit jednorázově s Kartou výhod Dr. Max do 31. 3. 2024 
při nákupu produktů značky Dr. Max ve výši nad 101 Kč. Není možné jej uplatnit na léčivé 
přípravky, počáteční kojeneckou výživu a potraviny pro zvláštní lékařské účely pro kojence.

DOPLŇKY 
STRAVY

AKCE PLATÍ
CELÝ ÚNOR

Teplice-otviracka-01-2024-188x130mm.indd   1 18/01/2024   12:29

Roztroušená skleróza je onemocnění mladých lidí
Teplice – Špičková lékařka Mar-
ta Vachová je primářkou neu-
rologického oddělení teplické 
nemocnice, kde funguje i Cen-
trum pro léčbu roztroušené 
sklerózy. Zde se léčí pacien-
ti z celého Ústeckého, Karlo-
varského a Libereckého kraje. 
Místní patriotka, která sbírá 
jedno ocenění za druhým, le-
tos obdrží i Cenu města Tep-
lice, přesto za hlavní úspěch 
považuje, když její pacienti do-
studují, zakládají rodiny, mají 
děti a jsou spokojení v práci 
i v životě. 

Kdo jsou vaši pacienti? Ja-
kého věku a onemocní spíše 
ženy, nebo muži? 

Roztroušená skleróza je one-
mocnění mladých lidí. Průměr-
ný věk stanovení diagnózy je 
30 let. Interval, kdy dochází 
k první atace nemoci, je 20 až 
40 let. Stejně jako u ostatních 
autoimunitních chorob jsou 
častěji postižené ženy. Ty tvoří 
70 % námi sledovaných paci-
entů.

Jaké jsou hlavní příznaky 
onemocnění?

Ve většině případů začíná 
nemoc takzvanou atakovitou 
formou. Příznaky první ataky 
mohou být oční, zhoršené vi-
dění jako v mlze spolu s bolestí 
oka při jeho pohybu, různé po-
ruchy hybnosti, oslabení ruky 
nebo nohy, problém s chůzí, 
poruchy citlivosti, ale i proble-
matická kontrola močového 
měchýře. Pokud takové nově 
vzniklé příznaky přetrvávají 
více než 24 hodin v kuse, bez 
tendence k úpravě, je nutné 
obrátit se na lékaře. Po zalé-
čení a odeznění ataky nemusí 
být, zejména na začátku cho-
roby, na nemocném viditelné 
jakékoliv postižení.

Co je nejčastěji spouštěčem?
Spouštěčem první ataky pak 

může být těžší infekce, dlou-
hodobý špatně kompenzovaný 
stres, úraz. 

Jak náročná je léčba? A lze 
roztroušenou sklerózu vylé-
čit?

Nemoc umíme kontrolo-
vat, vyléčit nikoliv. Současný 
koncept léčby se zaměřuje na 
odstranění jakékoliv aktivity 

nemoci. Tedy nejen nepřítom-
nost atak choroby, ale i nu-
lovou progresi a aktivitu na 
magnetické rezonanci mozku 
a míchy, která autoimunitní 
zánět typu roztroušené skle-
rózy může dobře monitorovat. 

Velkým pokrokem je dnes 
možnost léčit nemocné, kteří 
mají na zobrazení mozku a mí-
chy nepříznivé prognostické 
známky, a neztrácet tak čas 
méně efektivními léky. 

Potěšila vás Cena města?
Každé ocenění potěší, kaž-

dý je rád za zpětnou vazbu a já 
nejsem výjimkou. Jsem teplic-
ký patriot, narodila jsem se 
zde, studovala a pracuji zde 
celý profesní život. Jsem ráda, 
že jej svou prací mohu repre-
zentovat. Snažím se dělat dob-
ře práci, kterou mám ráda, 
letité zkušenosti zúročit u jed-
notlivých nemocných. Hlavně 
mne ale baví kontakt s lidmi, 
možnost si s nimi povídat, sdí-
let jejich osudy a vidět, že žijí 
život, možná trochu kompli-
kovanější, ale v podstatě jako 
kdokoliv jiný. Největší radost 
je vidět, jak naši pacienti do-
studují, zakládají rodiny, mají 
děti, jsou spokojení v práci, 
mohou se věnovat svým koníč-
kům, cestovat, zdolávat výzvy, 
které nezvládnou ani někte-
ří zcela zdraví lidé. To je ta 
opravdová odměna.  gz
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Robert Zauer: Na první foťák jsem si vydělal pletením pomlázek

8

barva: všechny 

jídlo: těch je! A taky 
je to na mě vidět

hudba: od vážné až 
po techno

číslo: 6

politik: Tomáš 
Garrigue Masaryk

M O J E  N E J

Focení není jen cvakání, jak si mnozí myslí. Foto: Robert Zauer

Teplický fotograf Robert Zauer je optimista 
s vírou v lepší svět. Kromě profesionálního 
focení se věnuje i pomoci druhým. Během 
období pandemie koronaviru se mu podařilo 
vybudovat rozsáhlou síť dobrovolníků, 
kteří pomáhali, kde bylo potřeba. Dokázal 
vyzvat lidi z celé republiky, aby spolu v jeden 
den vyrazili na piknik, a tím šířit myšlenku 
pospolitosti za hranice okresu. 
Gabriela Zlámalová

Seznámili jsme se v době, kdy 
jste se spolu s kolegy ze spol-
ku Spolu proti samotě zapo-
jil do dobrovolnické činnosti 
v rámci koronavirového obdo-
bí. Jak na to vzpomínáte?

Dobrovolnické centrum Spo-
lu proti samotě jsme založili už 
v roce 2019 s cílem pomáhat 
osamělým lidem a budovat po-
spolitost prostřednictvím práce 
dobrovolníků. Když přišla pan-
demie, byli jsme na značkách 
a plní elánu. Během dvou měsí-
ců první vlny koronaviru jsme 
z původních pěti členů vyrostli 
na šedesátihlavou organiza-
ci. Celé to pandemické období 
pro mě bylo v podstatě velkou 
jízdou, protože jsem neustále 
potkával nové a nové úžasné 
lidi, dobrovolníky, kolegy, in-
spirativní odborníky z oboru 
dobrovolnictví a další srdcaře, 
kteří nám s ohromnou ocho-
tou pomáhali v našem úsilí bu-
dovat komunitu lidí, jimž není 
lhostejné jejich blízké okolí. 
Koneckonců i vy k nim patříte. 
Vzpomínám s velkou pokorou 
a vděkem na tu vlnu solidari-
ty a dobrotu, která v mnohých 
lidech čeká na příležitost pro-
jevit se.

Kromě toho jste pořádal i pik-
niky, které spojovaly lidi na-
příč generacemi…

Program SPOLU na piknik 
byl úplně první, ale nakonec 
i jeden z mnoha programů na-
šeho spolku a byl závislý přede-
vším na našich dobrovolnících, 
kteří se mu s láskou věnovali. 
Každou letní neděli v určitou 
hodinu v teplické zámecké za-
hradě připravili stoly na sdílení 
dobrot a prostor pro pikniká-
ře, kteří si sem přišli za klidem, 
pohodou a příjemnou společ-
ností. Hned v roce 2020 se nám 
podařilo vyzvat lidi z celé Čes-
ké republiky, aby spolu s námi 
v jeden den vyrazili na piknik. 
A tak na 49 místech po celé 
naší zemi piknikovalo naráz 
995 lidí, a vytvořili jsme tak 
český rekord, jehož prostřed-
nictvím jsme šířili myšlenku 
pospolitosti za hranicemi Tep-
licka.

Proč tyto aktivity ustaly?
Víte, jsem takový snílek a ob-

čas mi někdo řekne, že jsem 
naivní. A já jsem rád naivní, 
protože to mám spojené s op-
timismem a vírou v lepší svět. 
A tak jsem chtěl v Teplicích 
vybudovat komunitu lidí, kteří 
budou pomáhat sobě navzájem 
i svému blízkému okolí svou 
lidskostí, což mi přijde jako jed-
na z nejhodnotnějších pomocí 
vůbec. Co jsem ale při zakládá-
ní spolku úplně nevěděl, bylo, 
že dobrovolnictví je taková po-
pelka mezi neziskovými organi-
zacemi a jeho podpora je mini-
mální. Přitom byrokracie podle 
českých zákonů je enormní. 
A tohle papírování vám žád-
ný dobrovolník dělat nebude, 
na to jsou potřeba profesionál-
ní koordinátoři dobrovolníků, 
projektoví manažeři, účetní 
a další. Takže když se mě do-
dnes někdo ptá, na co že to 
dobrovolníci potřebují peníze, 

když všechno dělají zadarmo 
a dobrovolně, snažím se mu vy-
světlit, že pořádná organizace, 
která za své dobrovolníky ručí, 
zkrátka něco stojí. A to je ten 
hlavní důvod, proč jsme skon-
čili. I když jsem pro spolek pra-
coval zadarmo a téměř pro něj 
obětoval i svou fotografickou 
živnost, nebylo v mých silách 
sehnat dostatek prostředků 
z grantů, dotací, od sponzorů, 
prodejem našich dárkových 
předmětů a z dalších zdrojů, 
aby se spolek „uživil“. Nakonec 
se dlouhodobý stres podepsal 
i na mém zdraví a to byla ta po-
myslná poslední kapka. 

Máte něco podobného v plánu 
i do budoucna?

Teď se takzvaně vracím ke 
kořenům. Původně jsem totiž 
chtěl jako fotograf vydávat ka-
lendáře a podobné věci a z je-
jich výtěžku pomáhat potřeb-
ným. Jen můj maximalismus 
mě v roce 2019 dovedl k myš-
lence, že efektivnější bude zalo-
žit dobrovolnické centrum, což 
byla pro mě „slepá ulice“. A tak 
jsem vloni vydal první kalendář 
Projekt Vázy 2024 ke svému 
dlouhodobému fotografickému 
projektu, v němž fotím skleně-
né a keramické vázy převážně 
z dob Československa v nejrůz-
nějších zátiších a instalacích. 
Výtěžek z prodeje pak dostal 

teplický spolek HANDS OFF, 
pomáhající především nezleti-
lým obětem sexuálního násilí. 
V tom budu určitě pokračovat.

A činnost spolku?
Pokud jde o dobrovolnictví, 

tak aktivity SPOLU proto sa-
motě nejsou úplně v koncích. 
Mnozí dobrovolníci totiž stále 
pomáhají těm potřebným, s ni-
miž se díky spolku spojili a čas-
to i spřátelili. V Teplicích jsme 
také vybudovali klub pohád-
kových čtecích babiček, které 
pravidelně dochází do místních 
mateřských škol číst pohád-
ky dětem k poobědovému od-
počinku. Tento klub si od nás 
pod svá křídla převzala úžasná 
pražská organizace Mezi námi, 
s níž jsme na něm spolupraco-
vali a která koncept stále roz-
víjí. V dobrovolnickém spolku 
jsme totiž nechtěli „objevovat 
Ameriku“, ale hlavně využívat 
to, co už funguje jinde. Musím 
ale říct, že i my jsme svými ná-
pady byli inspirací v celorepub-
likovém měřítku ať už pořá-
dáním veřejných pikniků, tak 
třeba online školením dobro-
volníků v covidovém období. 
Našimi aktivitami se myslím 
inspirovaly i některé teplické 
organizace.

Všimla jsem si, že spolu-
pracujete i s pelhřimovskou 



R O Z H O V O R

Robert Zauer: Na první foťák jsem si vydělal pletením pomlázek

9

l e d e n  2 0 2 4

se narodil 9. května 1980 v Mostě, ale 
od narození bydlí v Teplicích. Maturo-
val na Průmyslové škole Teplice, vyučil 
se v oboru fotograf na Střední škole 
řemesel a služeb v Děčíně a promoval 
jako inženýr podnikové ekonomie na 
UJEP v Ústí nad Labem. Od 13 let se 
věnuje fotografování. Zapojuje se i do 
dobrovolnických aktivit. Dvacet let 
má partnera Tomáše. Za svůj největší 
úspěch považuje spokojený život, 
protože dělá práci svých snů a je 
obklopený skvělými lidmi.

Robert Zauer

P R O F I L

Focení není jen cvakání, jak si mnozí myslí. Foto: Robert Zauer

agenturou pro evidenci rekor-
dů. V čem to spočívá?

S Agenturou Dobrý den spo-
lupracuji už od roku 1996, kdy 
jsem upletl svou první nej-
delší pomlázku v ČR. Bylo mi 
tehdy necelých 16 let, s lidmi 
z agentury jsem se brzy spřá-
telil a v roce 1998 jsem už jako 
komisař zaregistroval první 
rekord a podílel se na pořádá-
ní Festivalu rekordů a kuriozit 
v Pelhřimově. To mi otevře-
lo úplně nový pohled na svět 
a rekordy mi ukázaly, že nic 
není nemožné, a především to, 
jak důležité je, aby člověk dě-
lal, co ho baví, a ideálně se tím 
i živil. Už 25 let jsem tedy ko-
misařem Agentury Dobrý den, 
takový „krajánek“, co v přípa-
dě potřeby eviduje rekordy pře-
vážně na severu Čech. Takže 
když někdo chce od Agentury 
Dobrý den oficiálně zaevidovat 
rekord v této oblasti a já mám 
čas, jsem vyslán, abych rekord 
změřil, zvážil, spočítal, nafotil, 
vyhlásil a provedl o něm zápis 
do databanky rekordů a České 
knihy rekordů.

Ale vy se věnujete především 
fotografování. Jak a kdy jste 
s focením začal? 

Ano, už 13 let se fotografo-
váním živím a je to moje vá-
šeň. Začal jsem ve 13 letech, 
kdy jsem si v roce prodejem 

pomlázek vydělal na svůj prv-
ní foťák, malý automat. No, 
a když jsem pak v roce 1996 
stál na pódiu na Staroměst-
ském náměstí v Praze a před-
stavoval svou první nejdelší 
pomlázku v ČR, mířily na mě 
snad desítky novinářských fo-
toaparátů, uhranul mě zvuk 
jejich závěrek a za rok už jsem 
si opět za pomlázky koupil po-
řádnou zrcadlovku.

Fotografoval jste i před ná-
stupem digitálních fotoapa-
rátů?

Ano, moje začátky jsou spo-
jené s kinofilmem. Během vy-
sokoškolského studia eko-
nomie na UJEP jsem se také 
vyučil fotografem na Střední 
škole řemesel a služeb v Děčí-
ně. Bylo to v letech 2000–2004 
a tenkrát jsme se ještě učili 
klasickou černobílou fotogra-
fii, fotili na kinofilm, svitek 
i na deskových studiových fo-
toaparátech. Tohle řemeslo mi-
luju a dodnes mám i temnou 
komoru, kde si nafocené sním-
ky zpracuji od nafoceného fil-
mu až po výsledné zvětšeniny, 
včetně ruční retuše štětečkem. 

Dá se vlastně fotografováním 
uživit?

Rozhodně ano, i když to zda-
leka není jen „cvakání“, jak si 
mnozí myslí. Jde také o „zbyt-
nou službu“, a tak v dnešní 
době, kdy lidé dost šetří a vý-
razně rostou nájmy, ceny ener-
gií , odvody a další náklady, je 
tahle obživa podstatně těžší 
než v dobách konjunktury. To 
si ale nechci stěžovat, svou 
práci zbožňuju a udělám vše 
pro to, abych udržel ateliér 
a služby s ním spojené.

Co vlastně fotíte nejraději? 
Lidi, přírodu, zvířata?

Já prostě rád fotím. Obec-
ně mi ale víc „jdou“ lidi, pro-
tože mám lidi rád, komuni-
kace s nimi mě těší a dělá mi 
radost, když oni mají radost 
z fotek. Kladu důraz na při-
rozenost a jednoduchost. Už 
pěkných pár let třeba spolu-
pracuji s Domovem důchod-
ců Bystřany na fotografování 
kalendářů s místními senio-
ry a zaměstnanci. Je to vždy 
velká legrace a výzva zpraco-
vat zvolené téma zábavnou for-
mou. S kadeřnickým salonem 
Gabriely Kejmarové a módní 
návrhářkou Martinou Geletka 
Tuháčkovou zase rádi vytváří-
me tematické kreace ve spoje-
ní účesů a módy.

Zmiňoval jste projekt Vázy…
Nesmírně mě baví foce-

ní zátiší. Myslím, že mám cit 
pro kompozici, a tak občas 
relaxuji při focení váz z mojí 
sbírky. Ostatně z toho vznikl 
i můj dlouhodobý fotografic-
ký projekt Vázy, v němž fotím 
převážně československé vázy 
z lisovaného skla, hutního 
skla a keramiky. Beru je i na 
výlety do přírody a vdechu-
ji nový život kouskům, které 
leckomu leží někde ve sklepě 
a na půdě. Přitom jde obvykle 
o tvorbu designérů známých 
i daleko za našimi hranicemi.

Kromě toho, že fotografujete 
na přání, tak také fotky vy-
stavujete. Jaká výstava pro 
vás byla ta, na kterou neza-
pomenete?

Zatím všechny výstavy byly 
pro mě nezapomenutelné. 
Nejvíc mi ale utkvěla ta první 
a pak ta poslední. První výsta-
vu jsem měl v roce 2000 v Tel-
či. Má zatím poslední a největ-
ší výstava byla v září a říjnu 
loňského roku ve Výstavní síni 
u kostela v Bílině. Šlo o pilotní 
výstavu k projektu Vázy, kde 
byly k vidění jak fotografie, 
tak samotné vázy z mojí sbír-
ky, které jsou součástí fotogra-
fovaných zátiší. Na vernisáži 
všechno náramně propojilo vy-
stoupení dvojice Flaškinet, hu-
debníků hrajících na nápojové 
lahve. Skvělý zážitek.

A připravujete v blízké bu-
doucnosti nějakou?

Zrovna teď intenzivně pra-
cuji na přípravě dubnové vý-
stavy v Botanické zahradě 
Teplice. Bude opět k projek-
tu Vázy a moc se na ni těším. 
Mým cílem je, aby stále se roz-
víjející soubor fotografií a váz 
cestoval po celé republice 
a ukazoval lidem krásu věcí, 
které často považují za obyčej-
né a okoukané.

Žijete v Teplicích. Jaký máte 
k městu vztah? Co se vám tu 
líbí, anebo naopak nelíbí?

Teplice jsou moje rodné 
město, žiji tu celý život a mám 
to tu rád. Mají příjemnou po-
lohu mezi Krušnými horami 
a Českým středohořím, veli-
kost tak akorát, aby se tu člo-
věk nenudil, ale našel tu i klid. 
Historie města je úchvatná. 
A i když bych si představo-
val centrum města kulturněj-
ší, více pulzující životem a bez 
bezdomovců, pořád je to můj 
oblíbený domov.

Prozradíte vaše plány do bu-
doucna?

Po hektických letech s dob-
rovolnictvím jsem teď v obdo-
bí, kdy chci především rozví-
jet svojí fotografickou živnost 
a volnou tvorbu. Výtvarné 
projekty, jako jsou Vázy, mi 
voní seberealizací. Těším se na 
všechno, co mi fotografie do 
života přinese. Tím nejdůleži-
tějším „projektem“ je pro mě 
ale můj partner Tomáš. Právě 
slavíme 20 let našeho vztahu 
a bez něj si nedokážu předsta-
vit současnost ani budoucnost.

Jak rád odpočíváte?
S partnerem milujeme pří-

rodu, a tak nepohrdneme do-
volenou na lodi na některé 
z českých přehrad nebo třeba 
řeckými ostrovy, kde rádi ces-
tujeme mimo tradiční turistic-
ké cesty a snažíme se dostat 
co nejblíž k místním obyvate-
lům a jejich kultuře. Během 
koronavirové sněžné zimy 
jsme si zamilovali i výšlapy na 
sněžnicích. Stačí ale třeba jen 
„obyčejný“ výlet po Krušných 
horách.
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Teplice – Ve výstavních místnos-
tech teplického zámku si může-
te užít unikátní kouzelnou sbír-
ku Andrey Vendolské z Děčína. 
Najdete zde limitované edice 
a originální repliky předmětů 
spojených s fenoménem Harry-
ho Pottera a jeho čarodějnické-
ho světa.

Z unikátů vlastní třeba kus 
školní uniformy, ve které na-
táčel Rupert Grint jako Ron 
Weasley, ze stříbra vyrobe-
nou jízdenku na školní vlak či 

vstupenku na mistrovství světa 
ve famfrpálu. Další zajímavostí 
z její sbírky je Kluběnka, zvíře 
ve tvaru chlupaté koule, kte-
rou prodávala ve svém obchodě 

dvojčata Weasleyovi. Nechybí 
ani kouzelnické hůlky a peníze, 
erby školních kolejí, kostýmy, 
Dobby, mozkomor, Nebelvírský 
meč nebo vycházková hůl Alas-
tora Moodyho. K vidění jsou 
i originální podpisy hlavních 
hrdinů a spisovatelky, ale i dal-
ších herců, získané převážně 
korespondencí. Výstava Harry 
Potter aneb Mudlové, přijeď-
te express!, která čítá stovky 
kusů, navíc byla prodloužena do 
28. dubna.  gz

Teplice – Masožravci versus 
vegetariáni – výstava štírů 
a strašilek v botanické, tak je 
pojmenována nová atraktivní 
výstava, kterou bude během 
ledna a února roku 2024 mož-
né zhlédnout ve foyer skleníku 
Tropicana a obohatit svůj záži-
tek z exotické flóry také o dal-
ší prvek navíc – velmi exotic-
kou faunu, která dokonce ani 
v teplické botanické zahradě 
běžně nesídlí.

Výstava nabídne veřejnosti 
nejen blízký osobní pohled na 

tyto neobvyklé tvory, ale pře-
devším zajímavosti a poučení, 
včetně komentovaných prohlí-
dek s odborníkem. „Štíři jsou 
extrémně odolní a houževnatí 
tvorové, kteří přežijí i ve vel-
mi nehostinných podmínkách. 
Velká část štírů žije na pouš-
tích a polopouštích, což je už 
sám o sobě dobrý výkon. Vědě-
li jste ale, že vydrží až několik 
dní nedýchat a řadu měsíců 
vůbec nejíst? Štír je schopen 
přežít dokonce i pro člověka 
smrtelné dávky radioaktivního 

záření,“ přibližuje kurátor za-
hrady Jan Ptáček.

Výstava ve foyer zahra-
dy bude ke zhlédnutí až do 
25. února v rámci standard-
ní prohlídkové trasy. Součás-
tí výstavu bude také několik 
víkendových komentovaných 
prohlídek pro veřejnost.  gz

Večerní obloha 
dalekohledem
Teplice – Máte rádi večerní ob-
lohu? Tak navštivte teplickou 
hvězdárnu a užijte si pozoro-
vání objektů večerní oblohy 
dalekohledem. Vidět můžete 
planety Jupiter a Uran, dvoj-
hvězdy, hvězdokupy, mlhoviny, 
galaxie. Večerní pozorování 
se koná 2. února v 19:00 a ve 
20:00 hodin.  gz

Teplice – Koncert v Krušnohor-
ském divadle mapuje hudební 
tvorbu Petra Hapky. Během ve-
čera zazní i filmové melodie. 

V alternacích vystoupí Ka-
teřina Marie Tichá, Petra Hře-
bíčková, Hana Holišová, Lenka 
Nová, Ondřej Ruml, Veronika 
Khek Kubařová, Jan Maxián, 
Jan Sklenář, Xavier Baumaxa, 
Naďa Válová, Jana Lota a dal-
ší. Zpěváky doprovodí orchestr 
sólistů v nastudování Petra 
Maláska. Koncert Petr Hapka 
a jeho potměšilí hosté se koná 
7. února od 19:00 hodin a vstu-
penky za 550, 590 a 650 jsou 
již v prodeji.  gz

Písně Petra Hapky 
ožijí na jevišti divadla
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Ivan Hlas Trio míří do TepJazzu Zaběháte si a také 
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Teplice – Thea & Coming Out 
je pražská kapela hrající au-
torskou hudbu na pomezí 
šansonu, jazzu, blues a folku. 
Autorkou hudby je zpěvačka 

Teplice – Komorní sestava fun-
gující už nějaký čas kolem pís-
ničkáře Ivana Hlase. V nád-
herných aranžmá, zdobených 
virtuózní hrou na akustic-
ké nástroje nejlépe vynik-
nou Hlasovy písně, založené 
na vyváženosti hudby a poe-
zii textů. Hudebníci nejsou na 
naší scéně žádnými nováčky, 
jejich radost z přímo předané 

hospodského blues, městských 
balad, rokenrolu až po melo-
dické názvuky různých etnik. 
Je to hudba v dobrém slova 
smyslu lidová. V triu Ivana Hla-
se doprovázejí kytarista Norbi 
Kovács a violoncellista Jaro-
slav Olin Nejezchleba. Koncert 
se koná v sobotu 17. února ve 
20:00 hodin v TepJazz Clubu na 
Zámeckém náměstí.  gz

muziky je pověstná. Kořeny 
ovlivňující hudbu tria jdou od 

Teplice – Druhý ročník charita-
tivní akce Běh pro Kačku se 
koná 3. února. Užijete si skvě-
lý den a podpoříte Nadační 
fond dětské onkologie Krtek. 
Start závodu je ve 14:00 hodin 
před jídelnou Dobrovolců, ve-
dle Gymnázia Teplice. Samot-
ná trasa závodu pro rodiny 
s dětmi, jednotlivce, skupiny, 
chodce i běžce povede lázněmi 
i parkem.  gz

Ondřej Havelka 
přiveze svůj poklad
Teplice – Koncertní program 
Ondřeje Havelky a jeho Me-
lody Makers ve Velkém sále 
Krušnohorského divadla je 
sestaven z nejhezčích písňo-
vých pokladů. Zazní tak sladké 
i žhavé kusy americké proveni-
ence, ale i mnohé nesmrtelné 
písně z nestárnoucích kome-
dií s Oldřichem Novým, Hugem 
Hassem, Adinou Mandlovou 
a dalšími hvězdami českého 
filmu. Koncert se koná 31. led-
na od 19:00 hodina a vstupen-
ky jsou již v prodeji za 520, 
550, 570 a 590 korun.  gz

Teplice – Tradiční městský ples 
se koná 9. února od 20:00 ho-
din v Krušnohorském divadle 
a mimo jiné vystoupí Petr Sovič 
& Golden Big Band Praha nebo 
ABBA Stars The Tribute Band 
from Prague. Návštěvníky pro-
vede večerem moderátor Jan 
Čenský. Nebude chybět módní 

přehlídka, Lepší večer, taneční 
skupina VIVAjump Teplice a ta-
neční vstupy vítězů Star Dance 
Dariji Pavlovičové a Dominika 
Vodičky. Vstupné je 400 korun. 
Výtěžek ze vstupného půjde na 
veřejně prospěšné účely. Loni byl 
výtěžek 250 tisíc rozdělen mezi 
tři organizace.  gz

Drobečky z perníku 
s nadějeplným koncem
Teplice – V Krušnohorském diva-
dle na vás 29. ledna čeká dojem-
ná komedie Drobečky z perníku, 
která je inspirovaná skutečným 
příběhem. Barová zpěvačka Evy 
je člověk plný lásky a života 
a hlavně miluje srandu a své přá-
tele z branže, ke kterým se vrací 
z protialkoholní léčebny domů. 
K jejímu životu patří i o deset 
let mladší milenec a nedospělá 
dcera, která je dospělejší než její 
matka a svojí kurážnou pova-
hou ji ukáže správnou cestu, jak 
žít. V hlavní roli Simona Stašo-
vá. Vstupenky za 360, 440 nebo 
500 korun jsou již v prodeji.  gz

Přijďte si vychutnat hudební mix
a skladatelka Tereza Staňko-
vá, která rovněž vede pěvecké 
sbory dětí i dospělých. Koncert 
se koná v klubu TepJazz 3. úno-
ra od 20:00 hodin.  gz

www.operabalet.cz

Svátek zamilovaných se světovými 
a českými filmovými melodiemi.

Valentýnský 
 koncert

SÓLISTÉ: 
Monika Sommerová – sopran
Tomáš Christian Brázda – tenor
Miloš Formáček – dirigent
Orchestr Severočeského divadla

14. února 2024 
v 19.00 hodin
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K Ř Í Ž O V K A Tajenka: Citát Johna Ronalda Reuela Tolkiena.
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Majdalence Adámkové z Tep-
lic, která trpí spinální musku-
lární atrofií, pomáhají rehabi-
litační pobyty. Také proto jsme 
se rozhodli společně i s na-
ším partnerským sportov-
ním klubem HC Verva Litví-
nov a Rotaract clubem Most 
spojit finanční síly a podpořit 
dohromady částkou 51 tisíc 
korun její rehabilitace v Cen-
tru Hájek. Velmi nás těší, že 
jsme mohli Majdalence opět 
pomoci a pobyt v Centru Há-
jek si hezky užila,“ říká člen 
dozorčí rady Nadačního fondu 
FK Teplice Admir Ljevaković. 
Zde celé dva týdny Majdalenka 

s pomocí řady odborníků inten-
zivně každý den rehabilitovala. 

„Rehabilitační pobyt v Centru 
Hájek Majdalence moc pomo-
hl. Udělala zde asi zatím nej-
větší pokrok. Dokázala se sama 
dostat do stoje a s minimální 
oporou stát několik minut. Ke 
konci pobytu se dokonce od-
hodlala stoupnout si bez opory. 
To vydržela pár vteřin, ale i to 
je pro nás obrovský posun do-
předu. Ještě jednou moc děku-
jeme, moc pro nás vaše pomoc 
znamená,“ dodává maminka 
Martina. Spolu s FK Teplice 
můžete pomáhat i vy, a to pro-
střednictvím transparentního 
účtu sklářů: 293310060/0300.

 FK Teplice

Znovu se pokusí 
přeplavat La Manche
Teplice – Po celý únor bude 
teplické aquacentrum patřit 
i seniorům. Vypukne totiž už 
desátý roční akce Přeplavme 
svůj La Manche. „Překonáš 
pohodlnost, budeš v únoru 
s námi plavat štafetu? Přijď 
do vstupní haly aquacentra 
1. února v 9:00 hodin a zare-
gistruj se,“ zve Helena Voc-
tářová ze Zvonkohry Teplice. 
Slavnostní zahájení celého 
únorového plavání je v 9:30 
hodin.  gz

Aby mohli rodiče dětí s hendi-
kepem, byť na kratší úvazek, 
pracovat, aby se do školy dosta-
ly i děti z nejzapadlejších koutů 
teplického okresu, aby měly při 
cestování doprovod a dostaly 
se včas do školy nebo denního 
stacionáře, to všechno zajišťuje 
Arkadie ve spolupráci se spol-
kem Pohoda už od 1. září 1993. 
Nejprve za pomoci spřátelených 

taxikářů, pak zapůjčenou stařič-
kou Škodou 1203, vozem DDM 
Teplice a od roku 2006 vlastním 
mikrobusem.

„V současnosti již třemi mo-
derními vozy upravenými i pro 
převoz vozíčkářů, každý všední 
den vozíme téměř 80 osob. Už 
před šestou hodinou ráno, cel-
kem ve třech vlnách, přepraví-
me z domovů po celém regionu 

žáky a klienty s různým druhem 
postižení do školek, škol a staci-
onářů a odpoledne zase zpátky,“ 
upřesňuje ředitelka společnosti 
Lenka Machaloušová. 

Financování není systémové, 
proto si velmi vážíme pravidel-
né podpory dárců, bez kterých 
by tato služba nemohla exis-
tovat. 

 Karel Klášterka, Arkadie

Tříkrálový koncert 
vynesl 83 tisíc korun
Jedinečný Tříkrálový koncert 
důstojně završil cyklus Vánoč-
ního Modlanska 2023. Všech-
ny přítomné svým vstoupe-
ním potěšila Radka Fišarová 
s repertoárem nestandardních 
aranží francouzských a čes-
kých šansonů. Prostřednic-
tvím vstupného od návštěvní-
ků jsme podpořili Hospic sv. 
Štěpána v Litoměřicích. Předa-
li jsme mu šek na 83 200 ko-
run.

 Petr Hubený, Modlany
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Salesiáni spustí svůj internetový obchod

Hokejové naděje vozí 
z turnajů medaile
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Teplice a blízké okolí se může 
pyšnit svým vlastním klubem 
pohádkových babiček. Pod hla-
vičkou neziskové organizace 
Mezi námi vznikla krásná spo-
lupráce, která propojuje seni-
ory s dětmi v mateřských ško-
lách. Můžeme se již pyšnit 16 
babičkami a jedním dědečkem, 
kteří čtou v 16 školkách, kde 
rozdávají moudrost, klid a taky 
radost pomocí knih. Také 
jsme spolupracovali na jarní 
dílně s botanickou zahradou 
a účastnili se přehlídky nezis-
kových organizací v září, kde 
si děti mohly vyrobit náramek 
s našimi babičkami. Někdo 

by mohl říct, že čtení pohá-
dek v MŠ seniorem je banalita 
a něco, co není příliš potřeba. 
Opak je pravdou. Naše babičky 
se těší na každé čtení, kdy bu-
dou opět pod palbou zvídavých 

otázek a dětského smíchu, cítí 
se opět potřebné a mají zase 
nějakou povinnost. A děti? 
Děti se na své pohádkové ba-
bičky těší, hlásí se k nim všu-
de, kde je potkají, je to pro ně 
zpestření a také obraz stáří. 
Učí se tak ohleduplnosti i roz-
dílům mezi nimi, jejich rodiči 
a starými lidmi. Ne každý má 
to štěstí, že má svou vlastní 
babičku, a tak jsme rádi, že 
můžeme „půjčovat“ ty naše. 
Všem děkujeme za spolupráci, 
a kdybyste se k nám chtěli při-
dat, neváhejte mě kontaktovat 
na čísle 777 404 386.

 Vendula Váňová, Mezi námi

Konec kalendářního roku 2023 
přinesl velký úspěch u našeho 
týmu mladších žáků. Ten zvítě-
zil na turnaji ve Varnsdorfu. Za 
sebou nechal čtyři soupeře, jed-
noznačnou výhru slavil proti ně-
meckému Lipsku. „Byl jsem moc 
spokojený s tím, co jsme na tur-
naji předvedli. Hlavně vysoké vý-
hry nad Litvínovem nám udělaly 
velkou radost. Díky nim jsme 
vybojovali zlato, protože chemici 
ostatní utkání vyhráli,“ cenil si 
triumfu trenér Ondřej Klement.

 HC Teplice Huskies

Tepličtí salesiáni, kteří se věnu-
jí ve svých činnostech a služ-
bách především dětem, mládeži 
a rodinám, již spravují veřej-
nou sbírku pro dostavbu Živého 
domu nebo účet pro dary slouží-
cí jako příspěvek na běžný chod 
středisek. Teď přišli s novinkou, 
která jistě potěší milovníky je-
dinečnosti. Již minulý rok jste 
si na některých akcích, kterých 
se tepličtí salesiáni zúčastnili, 

mohli všimnout originálních 
triček, mikin či dámských šatů 
s motivem Salesiáni jsou BOŽÍ. 
Jednalo se o pilotní prodej nové-
ho salesiánského merche, který 
letos salesiáni chystají spustit 
na svých webových stránkách. 
V současné době se pracuje na 
vytvoření e-shopu, ale také na 
rozšíření sortimentu a nových 
motivech. Oblečení se rozros-
te o dětská trička a do nabídky 

přibydou například peněženky, 
plecháčky či ručníky. 

Zakoupením každého z před-
mětů přímo podpoříte činnost 
salesiánských středisek zde 
v Teplicích. Nenechte si ujít 
spuštění nového e-shopu a sle-
dujte facebookové profily @sa-
lesiani.trnovany a @salesiani.
prosetice, kde bude tato novin-
ka brzy oznámena.

 Pavlína Mašková, Salesiáni Teplice

Stínadla čelila 
náporu návštěvníků
O prohlídky Stínadel byl ob-
rovský zájem, takže se hned 
vyprodaly všechny 4 termíny. 
Návštěvníci stadionu zavítali 
do VIP prostor, poté se podí-
vali do prostorů pro hostují-
cí tým. Prohlídka pokračovala 
kabinou teplického A mužstva, 
do press centra i síně slávy. 
Zkratkou přes posilovnu se pak 
dostali na hrací plochu. Další 
prohlídky plánujeme v polovině 
letošního roku.

 FK Teplice
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Rodinný sportovní seriál 
odstartuje cyklozávod
Teplicko/Ústecko – Sportovních 
akcí není nikdy dost. Přes pro-
dělanou krizi je už nyní jasno, 
že ani v letošním roce nepři-
jdou lidé o závody oblíbené 
rodinné sportovní série Mila-
da Tour. Podle ředitele seriálu 
cyklistických a běžeckých klá-
ní Michala Neustupy se účast-
níci mohou těšit na i řadu no-
vinek, které odtajní postupně.

Blíží se další ročník oblíbe-
né série závodů Milada Tour. 
Jak hodnotíte ten uplynulý?

Každoroční hodnocení ne-
cháváme v rámci různých 
dotazníků a zpětných vazeb 
primárně na účastnících. Z do-
tazníků nám vyšlo, že lidé 
byli z našich závodů nadšeni 
a 99 procent sportovců se chce 
znovu vrátit.

Jak náročná je organizace 
tak velkého sportovního pod-
niku?

Náročnější, než si lidé my-
slí. Není to zdaleka jen o tom 
jediném závodním dni. Těch 
příprav a činností před i po 
závodech je obrovské množ-
ství. Přiznám se, že v průběhu 

roku už jsme měli celkem kri-
zi, a přemýšleli jsme dokonce 
o tom, zda má ještě vůbec smy-
sl pokračovat dál. Všechno ale 
změnil poslední závod, který 
se povedl, podpořili nás spor-
tovci, blízcí i partneři. Dostali 
jsme novou chuť.

Jaké máte pro letošní ročník 
plány? 

Chtěli bychom se zaměřit na 
ještě kvalitnější zázemí, zvý-
šit sportovní kvalitu a přilá-
kat i sportovce z jiných koutů 
Česka. V rámci doprovodných 
aktivit připravujeme ve spolu-
práci s partnery nové aktivity, 
které na našich akcích nikdy 
nebyly. Vše odhalíme postupně 
do začátku jara.

Termíny jednotlivých závodů 
ale už prozradit můžete?

Registrace spustíme s vel-
kou pravděpodobností v prů-
běhu února. Termíny už máme 
potvrzené. Sezonu odstartuje 
4. května Cyklozávod, na který 
naváže 8. června Milada Run. 
V prosinci pak seriál uzavře 
14. prosince Winter Milada 
Run.  pr

Když stromek popeláři 
neodvezou, zkuste aplikaci
Teplice – Vánoční stromky mů-
žete do konce ledna odložit 
vedle nádob na komunální od-
pad. Nedávejte je dovnitř. „Ide-
álně do prostoru vybudova-
ných kontejnerových stání tak, 
aby nepřekážely, nikoliv volně 
na chodník, silnici či jinam,“ 
říká Eva Pavlíková z odboru ži-
votního prostředí.

Stromky se odváží speciál-
ně vyčleněnou technikou, ná-
sledně jsou štěpkovány a jako 
biomasa sváženy odděleně na 
kompostárnu, kde budou vyu-
žity společně s ostatním biood-
padem. Stromky proto musí 
být zcela odstrojené, bez zbyt-
ků ozdob.

Z jednotlivých ulic celého 
města se sváží postupně. „Po-
kud k odvozu stromku nedojde 

déle než týden, využijte prosím 
portálu Hlášení závad na webo-
vých stránkách města, případ-
ně využijte k nahlášení číslo 
417 510 574,“ dodává Pavlíková.

Pokud se budete stromku 
zbavovat až po 31. lednu, pře-
dejte ho zdarma ve sběrném 
dvoře v Úprkově ulici.  gz

Sběrný dvůr mění provozní dobu
Teplice – Od ledna je provoz-
ní doba ve sběrném dvoře 
v Teplicích v Úprkově ulici 
v sobotu prodloužena. Důvo-
dem je podle vedení měs-
ta zvýšení dostupnosti pro 
občany, kteří jsou ve všední 

dny zaneprázdněni. Provoz-
ní doba sběrného dvora je od 
pondělí do soboty od 8:00 do 
18:00 hodin a v neděli je za-
vřeno. Kontakt na sběrný dvůr 
493 645 549, Úprkova 3120, 
Teplice.  gz

Odhalení školního průmyslového robota FANUC ER-4iA na Střední škole AGC
Střední škola AGC a.s. v rámci 
slavnostní ceremonie odhali-
la v lednu školního průmys-
lového robota FANUC ER-4iA 
v prostorách školní dílny v Ře-
tenicích. Je to důležitý milník 
ve vzdělávání a technologic-
kém rozvoji v regionu Ústí 
nad Labem, protože se jedná 
vedle robota ABB o další plat-
formu, významně zastoupe-
nou u českých výrobních pod-
niků.

Mezi pozvanými hosty, kte-
ří se zúčastnili této slavnost-
ní události, byli nejen pracov-
níci Střední školy AGC a.s. 
a zástupci dodavatele robota, 
ale také ministerský rada pro 
střední odborné vzdělávání, 
vedoucí pracovníci společnosti 
AGC Flat Glass Czech a.s. a zá-
stupci firem z regionu Ústí nad 
Labem, kteří již moderní tech-
nologie spojené s Průmyslem 
4.0 využívají.

Hlavním důvodem poří-
zení tohoto průmyslového 

robota pro obor Mechanik 
elektrotechnik je naplňování 

strategického rozvoje školy 
v období 2024–2028 v souladu 

Střední škola AGC a.s. v Teplicích je významným vzdělávacím centrem v oblasti středního odborného vzdělávání v regionu Ústí nad La-
bem. Škola se zaměřuje na pedagogické, ekonomické a elektrotechnické obory. Využívá moderní technologie a průmyslové dovednos-
ti, aby co nejlépe připravila své žáky na úspěšnou kariéru v dnešním konkurenčním prostředí. Pro více informací navštivte webové strán-
ky školy na www.skola-agc.cz.

O   S T Ř E D N Í  Š K O L E  A G C  A . S .  V   T E P L I C Í C H

s trendy Průmyslu 4.0. Tato in-
vestice umožní žákům získat 
praktické dovednosti a zku-
šenosti s moderními průmys-
lovými technologiemi, což je 
klíčovým faktorem pro jejich 
úspěch a konkurenceschop-
nost na trhu práce.

Ing. Tomáš Holomek, ředitel školy,
417 538 357, info@skola-agc.cz
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Architektonický zážitek při zimních radovánkách. 
Přes den bílé sklo, za tmy barevný krystal

Na střeše Evropy

VÝPRAVY ZA SKLENĚNÝMI SVĚTY

Slovensko, Jasná
Ve dne neutrální a  přírodní 

vzhled, večer dechberoucí barev-
né divadlo. V  každé denní době je 
pohled na prosklený objekt lanové 
dráhy ve slovenské Jasné architek-
tonickým zážitkem. Skleněná fasá-
da s  potiskem dodala budově la-
novky hloubku i dynamiku. 

Současné architektuře vládnou 
neutrální a  přírodní odstíny, aktu-
ální je přirozená podoba použitých 
materiálů. Výrazné barvy tak často 
nevídáme. Architektonické řešení 
dolní stanice lanovky v  lyžařském 
areálu Jasná v Nízkých Tatrách pře-
kvapuje kombinací obojího: přes 
den objektu vládne jednoduchost 
a přirozenost, kdy fasádě z extra či-
rého skla dodává hloubku grafic-
ký potisk v bílé barvě. Ve večerních 
hodinách se plášť budovy pomocí 
nasvícení mění v  barevný krystal, 
a přináší tak návštěvníkům nevšed-
ní vizuální zážitek. 

Výstavba kabinové lanovky za-
čala v  září 2021 a  cílem investo-
ra bylo zajistit podstatně rychlejší 
a jednodušší přepravu na Chopok, 
zajistit ekologickou formu záso-
bování až na vrchol. Kromě kom-
fortu a  rychlosti nabízí také po-
těšení pro oči nejen milovníkům  
architektury. 

Objekt dolní stanice lanovky dis-
ponuje třemi nadzemními podlaží-
mi, z  nichž spodní dvě slouží jako 
zázemí a parking. Třetí podlaží tvo-
ří dojezdová plošina s  nástupní 
stanicí lanové dráhy, depo a  ob-
jekt pro obsluhu. Celá technolo-
gie lanové dráhy včetně parkování 
kabin je zastřešena ocelovou kon-
strukcí s lomenou střechou.

Neutrální půda 
pro digitální potisk 

Transparentní opláštění doplňu-
je grafický potisk skleněné fasády 
a večerní nasvětlení objektu.

Zasklení o ploše 1500 m2 je tvo-
řeno izolačním dvojsklem, vyrobe-
ným v  teplickém závodě AGC Pro-
cessing a.s. Pro neutrální estetiku 
bylo zvoleno extra čiré sklo, které 
postrádá nazelenalý nádech běž-
ného plochého skla, a  jeho použi-
tí bylo nevyhnutelné pro dokona-
lý vzhled digitálního potisku v bílé 
barvě vytvořeného v  závodě HE-
LUZ IZOS s.r.o. Finální potisk je stá-
lobarevný a zůstává beze změn i za 

nepříznivých klimatických podmí-
nek a  při působení UV záření. Kro-
mě toho je odolný proti otěru, po-
škrábání i  proti změnám teplot. 
Rafinovaný grafický návrh pochází 
z dílny Lasvit, jeho autorkou je Wan-
da Valihrachová. 

Kromě zvýšeného pohodlí během 
zimních i  letních aktivit si můžete 
tedy dopřát i jedinečný vizuální záži-
tek z architektury, která je inspirová-
na přírodou a příjemně ji vyvažuje.

Itálie, Monte Bianco
Tři stanice – Pontal d'Entrèves 

ve výšce 1300 m n. m., Pavillon du 
Mont Fréty (2200 m n. m.) a Punta 
Helbronner ve výšce 3466  m, kaž-
dá přestavuje jiný typ architektury 
a byly navrženy tak, aby bez problé-
mu splynuly s horským okolím. Ten-
to komplex, za jehož návrhem stojí 
Studio Progetti Cillara Rossi, před-
stavuje vrcholnou úroveň techno-
logie a  inženýrství a  zaměřuje se 
na minimalizaci dopadů na životní 
prostředí a  spotřeby energie. Kvůli 

extrémnímu prostředí byly použity 
vysoce odolné materiály: titan, po-
zink, sklo, a  dokonce i  dřevo. Vše 
je navrženo tak, aby stavby odola-
ly sněhu i  ledu a zároveň vyhověly 
potřebám turistů. Lanovka v  délce 
4,3  km překonává výškový rozdíl 
2140 m a cestu k vrcholové stanici 
zdolává klimatizovanými kabinami 
pro 75 až 80 cestujících. Každá kabi-
na se během jízdy otáčí o 360 stup-
ňů, aby si mohl každý vychutnat 
pohled na okolní skalní masivy. 
Hlavním lákadlem cílové stanice 
Helbronner ve výšce 3456 m je kru-
hová 14m terasa s unikátním výhle-
dem na nejvyšší vrcholy západních 
Alp. Turisté si tak mohou na trase 
směřující na střechu Evropy vychut-
nat výhledy z krytých či otevřených 
vyhlídek, navštívit restauraci, bar, 
kino  či konferenční prostory nebo 
mohou obdivovat pro svoji nad-
mořskou výšku (2173 m  n.  m.) le-
gendární botanickou zahradu.

Extrémní nároky  
pro výjimečné stavby 

Zadání architektonického studia 
bylo jednoznačné: zasklení musí 
být vysoce neutrální a  musí spl-
ňovat vysoké tepelněizolační kva-
lity. Ačkoli je architektura jednotli-
vých stanic odlišná, všechny musí 
čelit vnějším extrémním podmín-
kám ve vysoké nadmořské výšce. 
To vyžadovalo i  výjimečné složení 
izolačních skel. Některá skla obsa-
hují celkovou tloušťku skloviny až 
20  mm, proto bylo potřeba extra 
čiré sklo. Z  důvodu ochrany byla 

použita bezpečnostní, protihluko-
vá skla a skla se speciálními povla-
ky, která umí využít na tomto velmi 
chladném místě energii ze slunce, 
a  snížit tak energetickou bilanci 
budov. 

Ani samotné provádění staveb-
ních prací nebylo snadné. Téměř 
2000 m2 zasklení, které pochází 
z výrobních závodů AGC v Němec-
ku a Francii, totiž muselo být z dů-
vodů klimatických podmínek do-
praveno až na vrchol hory pomocí 
soustavy kladek v  nejpříznivějším 
období od května do října. 

Nejen z hlediska vzhledu, ale také co do úspory energie a tepla lze tyto 
stavby zařadit mezi nejúžasnější výtvory současného stavebnictví. 
Použití vysoce výkonných skel, osazení solárními panely, využití 
tepelných čerpadel snižuje provoz této velkokapacitní lanovky na 
minimum. Visutá lanovka Skyway Mont Blanc již 8 let zajišťuje pohodlný 
výtah na střechu Evropy. 

Možná jste to ani netušili a obdivovali jste na cestách výjimečné 
architektonické skvosty postavené ze skla, které vyrobili skláři 
z koncernu AGC. Důkazem může být třeba lanovka ve vyhledávané 
slovenské zimní destinaci Jasné, kde nedávno změřily své síly 
největší hvězdy světového lyžování. Další jedinečné stavby sloužící 
veřejnosti vám postupně představíme v našem seriálu. Jsou totiž 
skvělým tipem na výlet.
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